
 

 

 

DAGSORDEN 

Skolebestyrelsesmøde  

mandag 15.1.2024 

17.00 – 20.00 inkl. forplejning 

 

Deltagere:  

Julie, Lasse, Thomas og Marie. Senere kom Michael og 

Sara. 

Afbud: Mia, Flemming, Jacob, Kasper, Ann-Christin, 

Susanne, Magne, Eik.   

  

  

Mødeleder:  

Marie/Thomas 

Referent:  

Marie 

 

 

 

17.00 – 17.10 Nyt fra Elevrådet 

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet m.m. 
Velkommen til ny næstformand 
 
Ingen elever deltog på mødet. 

v/Magne og Eik 

17.10 – 17.25 Nyt fra personalegruppen 

Medarbejderne informerer om nyt fra 
personalegruppen. 
 
Det er en frustration, at der ikke er samarbejde 
med PPR, fordi der ikke er PPR-ressourcer nok. 
Der mangler simpelthen en skolepsykolog på 
skolen. 
 
Der har været afholdt pædagogisk råd med 
oplæg om pædagogisk træthed og forråelse. 
Det var meget spændende. Der bliver løbet 
hurtigt i personalegruppen og oplægget hjalp til 
at få et sprog til at tale om det. 
 
Der er nye bustider, og det giver udfordringer ift. 
at møde til tiden. Der er flere elever, der 

v/ Susanne og 
Lasse 



 

 

kommer for sent, fordi de vælger at komme lidt 
for sent i stedet for ”meget” for tidligt (ca. 7.40). 
 
Chat-gpt er en stigende udfordring fx i 
prøvesituationer, og lærerne mangler redskaber 
til at håndtere situationer, hvor der er mistanke 
om snyd. 
 

17.25 – 17.45 Nyt fra ledelsen 
 
Der har i en periode været meget sygefravær i 
FO’en, og der har presset det personale, der 
har været på arbejde. Der er lavet aftaler med 
de sygemeldte om tilbagevenden. 
 
Mini-FO nærmer sig, og det giver også et øget 
arbejdspres blandt personalet. 
 
Trine har taget orlov i hele 2024, så ledelsen 
mangler hænder, og det kan Thomas og 
Michael mærke allerede nu. Det er heldigvis 
blevet bevilliget, at skolen kan ansætte en ny 
afdelingsleder, som kan få lov at blive, når Trine 
vender tilbage i 2025. 
 
Der er stadig stor søgning til skolen også fra 
børn uden for distriktet. 
 
Næste år skal nuværende 1. årgang ændres fra 
2 til 3 klasser, da der er for mange elever til kun 
at være to klasser på årgangen. Forældre og 
elever er orienteret. I indskolingen er der et loft 
på klassekvotienten på 26 elever pr. klasse. 
 
Ledelsen har modtaget en opsigelse fra en af 
skolens pedeller (teknisk servicemedarbejder), 
og de er lige nu i dialog med den 
tilbageværende pedel om den kommende tid. 
 
Michael og Thomas skal hver i den kommende 
tid afholde omkring 30 MUS-samtaler, og det 
presser også hverdagen. 
 
Der skal ansættes en ny skolechef. Trine 
Schloss Pedersen stopper som skolechef efter 
et års ansættelse. 

 

v/ Thomas og 
Michael 

17.45 - 18.10 Status på økonomi 
 
Vi forventede et underskud på skoleområdet, 
men endte med et overskud, fordi 
almenområdet alligevel ikke skulle betale for 
overforbruget på sp-området. Overskuddet er 

v/Thomas 



 

 

på 650.000 kr., men vi ved endnu ikke, om vi får 
lov at overføre overskuddet til dette års budget. 
Vi skal nok ikke forvente det. 
 
Hverken skolen eller FO har fået budgetterne 
for 2024. Det gør det vanskeligt at 
økonomistyre. Det er ikke nemme arbejdsvilkår. 
 

18.10 – 18.40 Forældreforum - forslag til dato og forløb 
 
Der afholdes forældreforum tirsdag d. 6. februar 
kl. 18-20. Mødet bliver todelt med tid til drøftelse 
af dilemmaer fra en skolehverdag og tid til en 
bordet rundt med tilbagemeldinger fra 
forældrene om, hvad der rør sig i klasserne. Vi 
inviterer alle forældre til at deltage. Marie 
udarbejder dagsorden og sender ud. 

v/Thomas, Marie og 
Julie 

18.40 – 19.20 
 

Skolebestyrelsesvalg i foråret - planlægning af 
proces 
 
Mia, Kasper og Marie er på valg. Vi tog en 
indledende drøftelse om det kommende valg. 
 
På næste møde drøftes en plan i detaljer. 
Vi skal: 

- offentliggøre, at der er valg 
- sætte frist for, hvornår man melder sit 

kandidatur 
- sætte frist for, hvornår valgmateriale skal 

sendes til bestyrelsen 
- aftale, hvem der udarbejder og udsender 

valgmateriale 
- planlægge afholdelse af valget, herunder 

valg på p-pladsen 
 
Thomas indhenter info om rammer for valg til 
skolebestyrelsen inden næste møde. 

v/Marie og Thomas 

19.20 – 19.40 
 

Lektieprincip - forslag til procesplan 
 
I bestyrelsen vil vi gerne have en drøftelse om 
lektier både med personalegruppen og med 
forældregruppen. Vi har en oplevelse af, at der 
er meget stor forskel på, hvor meget tid der skal 
bruges på lektier i de forskellige klasser. Vi 
synes, det kunne være en interessant 
diskussion at tage med hinanden. Det kunne 
ende ud i en princip, der overordnet formulerer, 
hvordan lektier inddrages på Bjørnehøjskolen. 
Det er vigtigt at understrege, at 
skolebestyrelsen ingen intention har om at 
formulere konkrete regler eller bestemme 
omfanget af lektier i skolen, men vi synes, det 

v/Marie og Thomas 



 

 

kunne være spændende at diskutere med 
hinanden. 
 
Vi nedsætter en gruppe, der arbejder videre 
med ideen. Vi forestiller os, at vi inddrager 
lærerne på et lærermøde og forældrene på 
forældreforum. Gruppen præsenterer et udspil 
til bestyrelsesmødet i marts. 
 
Gruppen består af Thomas, Lasse, Julie og 
Marie. 

19.40 – 19.50 

 

Skoleudviklingssamtale - tilbagemelding på 

forløb og plan fremadrettet. 

 

Thomas, Lasse og Marie mødtes med skolechef 

Trine Schloss Pedersen. Vi fortalte om mobilfri 

skole. Vi fortalte om vores dygtige læsevejledere, 

der laver læsehandleplaner. Der blev kvitteret for 

disse gode tiltag. Vi drøftede inklusion og vi 

fremhævede personalets evne til at lave særlige 

aftaler med elever med udfordringer. Vi drøftede 

skolens nye vision, som vi jo slet ikke er i mål 

med. Vi talte om at turde dyrke innovation, som 

vi gjorde det i temaugen. Vi drøftede 

udfordringerne med ressourcer til PPR og 

manglende støtte til personalet. Referatet af 

mødet ligger på skolens hjemmeside under 

skolebestyrelsens arbejde. 

v/Thomas 

   

19.50– 20.00 Evt. 
 
Vi har modtaget to henvendelser, som vi har 
drøftet. Vi sender afsenderne et svar. Der er ikke 
taget referat af drøftelserne. 

v/alle 

 

 

Punkter til kommende møder: 

 

 

 


